
^Elements cf-persecution: /
** ** ****'••• • J *

z ■ Applicant fled from-the New City of Jerusalem for fear of persecution 
'Kvl /by the Jews because of race and. religion. He cannot return to his

. -home in -Israel. ..even if he wanted to and-can’claim-no; compensation 
for what'he Jias' lost there.

Although he is not likely to ba' persecuted in Jordan yet he may not 
ba able to resettle in Jordan and will be dependent of UNRWA’s 
assistance for many years to' coma.. <. ,y :■>■•■ ■•> ■ -■ •■ • ' •■ ' .' ■

ol^m .foi ?moIaanioL SC i'f • \. ^1 rlsifobistf {hAnmS 
Effect on welfare of U.S. if-applicant admitted!

Mr. Sirhah has had elementary education and can only speak little ' 
English, However he is willing to do any job in order to earn his 
living and become self-supporting.

: of. .''o cAlno-J ’:.C ^'j'^IX :’*r.\ oi pm:.;.- roii.7 C:1?!. nl roo.ioa dr, n;
. HLs.-parents.) brothers?andchistefs Immigrated to USA--in 1956 under 

the Refugee Relief Act of 1953- 'and-’are 'eager to have him1 join:them.

We strongly recommend that this young man be given the chance to join 
his parents under the present Public Law as otherwise he will have 
to wait for many many years before his turn on the Israeli quota is 
reached. '

A CWS assurance was provided for him under ERA 1953 but this was 
received too lat© to allow the US Consul process the case under that

Sul ’.tied by: Ruth M. plack
World Council of Churc^u

/ Oct. 1^) 1958# ■ ' Beirut-Lebanon.

0beer.rationd..o£;cdrfeulbiyof£i6d^ ‘^ ^ Jl?V l"1' ^l??^ r y
aaoo'xi iloaxcl Uss usixiabiot osii, aA .o^frcaa j ox.Cxssoo ouaj .’.oiii t

’ boil od v.ixC oifi lo noli sqnooo bhl lol ^^.'O ^^’me^ca^^
. . .yiiC b10 onJ nx e^UxGi Hood i^^'^ Jordan, Nov1. "2d, 19

. Mr. Saidallah Sirhan is registered on the Israeli non-
•' preference quota waiting list of intending immigrants as of 

June 9, 1957. Both he and his brother, Shareef Sirhan, are 
holders of a current U. H/R.W.A. ration ..card.... ,H^^^

,lo J Iha '.Shareef y-is 'also applying;"As-'/'a! H^efug^elb scape d .“'.( Amman "Case No. 
' ooh.W193>) pi MiV ‘SirKan’s'^parent^ .and .dll-ot'.h'er Immedlaite') f amily
1 ni Jno'Vfoefober ^Xexcte^t^ j^a^ef/' are,?re siding',ih <the'JUnite/i

oh nstqstates/;*^-he^ l)^‘g££t^ 19'50 a‘s;; Palestinian rjefugpesl-( Mr.
olidnaei. 9'-SLrhfah^is ^ hbu&bbai^ {p^b’fes sibil an'd ,knows-’,some,’English.

boa aisdaxa .niaomq cxxrnxoQ of \
‘ ieiXeh ooguloh odd lobw ds^X nl^^^^w^-'d ^‘-sqX^Io io?

■ ' - - Lambert Keynuger x ^ .
< ' American.Vice Consul

LH:nm



FD-36'(Rev. S-22-64)

FBI

Date: 7/22/68

Transmit the following in________ 1_____________________________
(Type in plaintext, or code)

Via AIRTEL________________ AIR MAIL________________
(Priority)

TO:

FROh

DIRECTOR, FBI (62-587) 68072W59
ATTN: FBI Laboratory

GELES (56-156)

SUBJECT!: MENSALT

0
Re Los^Angeles airtel dated 6/20/68, and Bureau 

1, Lab numbers D-680624022 AT and

»’

Re Los Ang< 
letter dated 6/26/68 

^-68062^023 AT.

y- Transmitted under separate cover is a clear photo-
^raph of original shooting roster of San Gabriel Gun Club, 

^Duarte, California, ^sr=67^66~tiTTottghr 6/4/68, bearing name
SIRHAN SIRHAN.

This photograph was made normal size with scale 
exhibited as requested in referenced Bureau letter.

o <53 ^ The original document is being maintained as 
eV*idQj&e by the Los Angeles Police Department.

-The Laboratory is requested to compare the signat 
of SIRHAN:'appearing on enclosed with previously submitted 
writings in this matter in effort to determine if written' 
by SIRHAN. ’

tu 
li­
ft

Enclosed 
teUpon completion of

document may be returned to Los Angeles 
examination.

■3

SCM/rah 4f7 • 
(7)

£0$. REC-30

; /5/- Bureau (RM)
: '■' (1 - Package) (RM)

2 - Los Ange^s^ : -*tH.?3 ® M 24 ®

Approved; ___________________ ______
Special Agent in Charge

Se



TO

50)0-106OPTIONAL FORM NO. 10 
MAT 1962 EDITION 
G$A GEN. REG. NO. 27

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
: Mr. Rose:

FROM I. Shroder
^^S^A 7'

SUBJECT: ASSASSINATION OF
SENATOR ROBERT F. KENNEDY 
LOS ANGELES, CALIFORNIA

DATE: July 24, 1968

1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Malley
1 - Mr. Shroder
1 - Mr. Schutz
1 - Mr. Bishop

Tolson --------—.—
DeLoach -----------
Mohr-----------------
Bishop  ---------- —
Casper------------- -
Callahan -----------
Conrad--------------
Felt------------------
Gale------------------
Rosen----------------
Sullivan -------------
Tavel---------------
Trotter--------------
Tele. Room---------
Holmes--------------
Gandy---------------

Mr. Bland in Mr. Bishop’s office advised he had today received 
a call from Mr. Herbert E. Hoffman in the Department asking whether the 
. 22 caliber bullets used in the gun to kill Senator Kennedy were rim fire 
or center fire.

/^ Supervisor Nolan, Los Angeles Office, advised that Los Angeles
/ ^ Police Department photographs of the cartridges taken from Sirhan’s . 22 
£ * f caliber pistol indicate they are rim fire. This information was furnished

f to Mr. Bland.

This is submitted for informational purposes.



V REPORT M - LAB FILE
W " ~ Mr- Conrad

°' 1 - Mr. Shrode:

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION /
WASHINGTON, D. C. 20535 A

Mr, Evelle J. Younger July 30, 1968 iQ
District Attorney 
600 Hall of Justice REGISTERED AIRMAIL
Los Angeles, California 90012

This examination has been made with the understanding that the evidence is connected with an official 
investigation of a criminal matter and that the Laboratory report will be used for official purposes only, related 
to the investigation or a subsequent criminal prosecution. Authorization cannot be granted for the use of the
Laboratory report in connection with a civil proceeding.

Re: Assassination of
Senator Robert F. Kennedy

Examination requested by:
FBI, Los Angeles

Reference:
Letter dated 7/22/68

Examination requested: Document

Specimens:
Received 7/24/68, from. FBI, Los Angeles

Qc24 Photograph of the shooting roster of the San Gabriel 
Valley Gun Club, Duarte, California, for 6-4-68, bearing 

^ signature and address ,:Sirhan Sirhan, 696 E Howard St,
C\? Pas a in lower portion of page

Page 1 (continued on next page)



Result of examination:

The conclusion was reached that the signature 
and address "Sirhan Sirhan, 696 E Howard St, Pasa_” 
on Qc24 were written by SIRHAN BISHARA SIRHAN, whose writings 
and whose purported writings appear on KI through K3, K8, Km, 
K18, K19, Kc22, and whose endorsements appear bn K9 and K16.

Specimen Qc2U is being returned to FBI, Los Angeles. 
This specimen has been photographed.

NOTE: For FBI, Los Angeles

If future testimony of the FBI Laboratory expert 
is needed concerning the identification set forth in this 
report, it will be necessary that the expert have an opportunity 
to examine the original document, represented by the photograph 
Qc2U, prior to court appearance. It will also be necessary to 
authenticate a number of the known and purported writings of 
SIRHAN.

Page 2 
D-680724059 AT



-Form D}6i50 w
(.Bi.'4^26-65) M

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
DEPARTMENT OF JUSTICE

TO : Director
Federal Bureau, of Investigation

date:
FMV:WSL:ehg 
166-12C-1

July i 8,1969

FROM : Fred M. Vinson, Jr, 
Assistant Attorney Ge. 
Criminal Division

subject: ASSASSINATION 0F> 
SENATOR ROBERT KENNEDY 
LOS ANGElls, CALIFORNIA^

This is in reference to your m morandum dated 
June 14, 1968, inquiring as to whether steps^ghould he 

j taken by the Bureau to arrange an interview or Mrs* Ethel 
if Kennedy by agents of the Federal Bureau of InvesTiga^TonT

54 JUL J01968

aM/f

We understand that Los Angeles Assistant District 
Attorney John Howard and Sergeants Patchett and MacArthur 
of the Los Angeles Police Department have teen in touch 
with a representative of the Kennedy family to arrange an 
interview' in connection with their investigation of the 
pending prosecution in Los Angeles of the suspected assassin 
Sirhan. Bishara Sirhan. Vie have been advised that upon com­
pletion of any interview "by the Los Angeles District Attorney’s 
office' and the Los Angeles Police Department copies of the 
interview will be made available. We, therefore, would.hold 
in abeyance any decision on an interview of Mrs, Kennedy by 
agents of the Federal Bureau of Investigation until the 
investigation has been substantially completed, and we 
have had an opportunity to review the results of the inter­
view of Mrs. Kennedy arranged"by the Los Angeles authorities.

^ ’^- 6 JUL 1^1968



FBI .

Date: 7/19/68

Transmit the following in _______________________ .___ .______________
(Type in plaintext or code)

v. AIRTEL AIRMAIL
(Priority)

------------------------------------------------- 1

' TO: DIRECTOR, FBI

FROM: SAC, ATLANTA (44-2412) (RUC)

SUBJEC^KENSALT /

ReBuairtel to Atlanta, 7/16/6

In connection with efforts ma 
ROBERT F. BAYARD, the Bureau is referre 
the Bureau, 7/12/68, with leads for San 
BAYARD at San Antonio.

)V Bureau *'''
r - Los Angeles (Info) -snerS?
1 - San Antonio (Info) Vjk^/ /
1 — Atlanta -
S”“ tV vi

1> V

8.

de to interview Colonel 
d to Atlanta airtel to 
Antonio to locate Col.

’^j^^—^ ^^ 

/ *
HV»B JUL 28 1968 i'
1 / '

V / wimsMmmj kssests btW-



_ i Jul^ 19, J ”
" GEN-ERALJ/nVESTTGA'®E DIVISION

The attached is in reply to our 
letter of June 14, 1968, to the 

. Department requesting advice as to 
whether Mrs. Ethel Kennedy should be 
interviewed by Bureau Agents in con­
nection with the investigation into 
the assassination of Senator Kennedy.

Our Los Angeles Office will be 
advised of the Department’s decision.



OPTIONAL FORM NO. 10 
SO1O-I04MI

UNITED STATES GOVERNMENT

'Memorandum
TO

subject;

DIRECTOR, FBI

SAC, TAMPA (62-963)(C)

PERNELL EZZELL k...
INFORMATION CONCERNING

date: 7/19/68

00: TAMPA

Re Tampa airtel to Bureau dated 6/11/68.

Attached are 11 copies of an LHM dated and captioned 
as above. Information copies are furnished to recipient offices

Investigation in the attached LHM was conducted by 
SA GORDON W. TINDLE.

Copies of the LHM have been disseminated locally to 
Secret Service, Jacksonville, Florida, OSI, Robins AFB, Georgia, 
MI, Orlando, Florida, and NISO, Charleston, South Carolina for 
completion of information to their files.

euclosW /^
3 - Bureau (Enc. 11) (RM) [
1 - Birmingham (Enc. 1)(INFO) (RM) •
1 - Denver (Enc. 1) (INFO) (RM) ..»
1 - Las Vegas (Enc. 1)(INFO)(RM)
1 - Los Angeles (Enc. 1)(INFO)(RM)
1 - Memphis (Enc. 1)(INFO)(RM) 

(1^62-963)(EZZELL) REC75^_£_21_£



' 1-19-67)

RAL BUREAU OF INVES 
HINGTON, D. C. 20535

ATE: 7/5/68

WATION

Re: KENSALT

SAC, Los Angeles (56-156)

____________________________________________________ Invoice of Contents_______________________ ________ _________________________

Cartridge cases submitted under cover of 
urairtel 6/14/68

AIR EXPRESS

Special Instructions:
Mail Room: Show shipment date and registry number.
Shipping Room: Show shipment date; bill of lading number; 
initial invoice; return to Section checked in block; after 
initialing in block, ijix&jce to be placed in administrative file.

V

FBI File No.



UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

In Reply, Please Refer to
File No.

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Tampa, Florida 
July 19, 1968

PERNELL EZZELL ^Az..

Reference is made to memorandum dated June 11, 1968, 
captioned as above.

On July 18, 1968, Mr. Emory Dowling, Sr., Owner, Perdue 
Radio, Television and Appliances, Incorporated, 2425 East Colonial 
Drive, Orlando, Florida, advised that the captioned individual had 
returned to Orlando, Florida. He had taken him back on his job 
as a technician. v

On June 13, 1968, Mrs. Fay Raze11, 636 22nd Street, Orlando, 
Florida, advised that her husband, had returned to Orlando, Florida,' 
and she had seen him at the Holiday Inn located on South Orange 
Blossom Trail, Orlando, Florida. She said he had a gun and he had 
frightened a bell boy with it when he came to the room with ice. 
Allegedly her husband was drinking.

Mrs. Fay Ezzell said that her husband had not mentioned 
being connected with any conspiracy or plot to shoot Dr. Martin 
Luther King and Senator Robert Kennedy, but she was fearful of 
him in his condition.

Mrs. Ezzell said she understood she would have to consult 
either the Orlando, Florida Police Department or the Orange County 
Sheriff’s Office for any personal protection.

On June 13, 1968, Sergeant George Pegues, Orlando Police 
Department, Orlando, Florida, was advised of the above information 
furnished on that date by Mrs. Ezzell. It was also furnished to 
Deputy Sheriff Otis Mosley, Orange County Sheriff's Office, Orlando, 
Florida, on the same date who said he had Ezzell’s presence verified 
at the motel but the management said they could not locate any 
bell boy who had encountered Ezzell with a gun. They did locate one 
who had served him ice but he denied Ezzell had confronted him 
with a gun.

This document contains neither recommendations nor con­
clusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 
to your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency.

ENCLOSURE



UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Please Refer to
File No.

Tampa, Florida 
July 19, 1968

PERNELL EZZELL

Reference is made to memorandum dated June 11, 1968, 
captioned as above.

On July 18, 1968, Mr. Emory Dowling, Sr., Owner, Perdue 
Radio, Television and Appliances, Incorporated, 2425 East Colonial 
Drive, Orlando, Florida, advised that the captioned individual had 
returned to Orlando, Florida. He had taken him back on his job 
as a technician.

On June 13, 1968, Mrs. Fay Ezzell, 636 22nd Street, Orlando, 
Florida, advised that her husband had returned to Orlando, Florida, 
and she had seen him at the Holiday Inn located on South Orange 
Blossom Trail, Orlando, Florida. She said he had a gun and he had 
frightened a bell boy with it when he came to the room with ice. 
Allegedly her husband was drinking.

Mrs. Fay Ezzell said that her husband had not mentioned 
being connected with any conspiracy or plot to shoot Dr. Martin 
Luther King and Senator Robert Kennedy, but she was fearful of 
him in his condition.

Mrs. Ezzell said she understood she would have to consult 
either the Orlando, Florida Police Department or the Orange County 
Sheriff's Office for any personal protection.

On June 13, 1968, Sergeant George Pegues, Orlando Police 
Department, Orlando, Florida, was advised of the above information 
furnished on that date by Mrs. Ezzell. It was also furnished to 
Deputy Sheriff Otis Mosley, Orange County Sheriff's Office, Orlando, 
Florida, on the same date who said he had Ezzell’s presence verified 
at the motel but the management said they could not locate any 
bell boy who had encountered Ezzell with a gun. They did locate one 
who had served him ice but he denied Ezzell had confronted him 
with a gun.

This document contains neither recommendations nor con~ 
elusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 
to your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency.



UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Please Refer to
File No.

Tampa, Florida 
July 19, 1968

PERNELL EZZELL

Reference is made to memorandum dated June 11, 1968, 
captioned as above.

On July 18, 1968, Mr. Emory Dowling, Sr., Owner, Perdue 
Radio, Television and Appliances, Incorporated, 2425 East Colonial 
Drive, Orlando, Florida, advised that the captioned individual had 
returned to Orlando, Florida. He had taken him back on his job 
as a technician.

On June 13, 1968, Mrs. Fay Ezzell, 636 22nd Street, Orlando, 
Florida, advised that her husband had returned to Orlando, Florida, 
and she had seen him at the Holiday Inn located on South Orange 
Blossom Trail, Orlando, Florida. She said he had a gun and he had 
frightened a bell boy with it when he came to the room with ice. 
Allegedly her husband was drinking.

Mrs. Fay Ezzell said that her husband had not mentioned 
being connected with any conspiracy or plot to shoot Dr. Martin 
Luther King and Senator Robert Kennedy, but she was fearful of 
him in his condition.

Mrs. Ezzell said she understood she would have to consult 
either the Orlando, Florida Police Department or the Orange County 
Sheriff's Office for any personal protection.

On June 13, 1968, Sergeant George Pegues, Orlando Police 
Department, Orlando, Florida, was advised of the above information 
furnished on that date by Mrs. Ezzell. It was also furnished to 
Deputy Sheriff Otis Mosley, Orange County Sheriff's Office, Orlando, 
Florida, on the same date who said he had Ezzell's presence verified 
at the motel but the management said they could not locate any 
bell boy who had encountered Ezzell with a gun. They did locate one 
who had served him ice but he denied Ezzell had confronted him 
with a gun.

This document contains neither recommendations nor con­
clusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 
to your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency.



UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Please Refer to 
File No.

Tampa, Florida 
July 19, 1968

PERNELL EZZELL

Reference is made to memorandum dated June 11, 1968, 
captioned as above.

On July 18, 1968, Mr. Emory Dowling, Sr., Owner, Perdue 
Radio, Television and Appliances, Incorporated, 2425 East Colonial 
Drive, Orlando, Florida, advised that the captioned individual had 
returned to Orlando, Florida. He had taken him back on his job 
as a technician.

On June 13, 1968, Mrs. Fay Ezzell, 636 22nd Street, Orlando, 
Florida, advised that her husband had returned to Orlando, Florida, 
and she had seen him at the Holiday Inn located on South Orange 
Blossom Trail, Orlando, Florida. She said he had a gun and he had 
frightened a bell boy with it when he came to the room with ice. 
Allegedly her husband was drinking.

Mrs. Fay Ezzell said that her husband had not mentioned 
being connected with any conspiracy or plot to shoot Dr. Martin 
Luther King and Senator Robert Kennedy, but she was fearful of 
him in his condition. '

Mrs. Ezzell said she understood she would have to consult 
either the Orlando, Florida Police Department or the Orange County 
Sheriff’s Office for any personal protection.

On June 13, 1968, Sergeant George Pegues, Orlando Police 
Department, Orlando, Florida, was advised of the above information 
furnished on that date by Mrs. Ezzell. It was also furnished to 
Deputy Sheriff Otis Mosley, Orange County Sheriff’s Office, Orlando, 
Florida, on the same date who said he had Ezzell’s presence verified 
at the motel but the management said they could not locate any 
bell boy who had encountered Ezzell with a gun. They did locate one 
who had served him ice but he denied Ezzell had confronted him 
with a gun.

This document contains neither recommendations nor con~ 
elusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 
to your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency.



UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

In Reply, Please Refer to
File No.

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Tampa, Florida 
July 19, 1968

PERNELL EZZELL

Reference is made to memorandum dated June 11, 1968, 
captioned as above.

On July 18, 1968, Mr. Emory Dowling, Sr., Owner, Perdue 
Radio, Television and Appliances, Incorporated, 2425 East Colonial 
Drive, Orlando, Florida, advised that the captioned individual had 
returned to Orlando, Florida. He had taken him back on his job 
as a technician.

On June 13, 1968, Mrs. Fay Ezzell, 636 22nd Street, Orlando, 
Florida, advised that her husband had returned to Orlando, Florida, 
and she had seen him at the Holiday Inn located on South Orange 
Blossom Trail, Orlando, Florida. She said he had a gun and he had 
frightened a bell boy with it when he came to the room with ice. 
Allegedly her husband was drinking.

Mrs. Fay Ezzell said that her husband had not mentioned 
being connected with any conspiracy or plot to shoot Dr. Martin 
Luther King and Senator Robert Kennedy, but she was fearful of 
him in his condition.

Mrs. Ezzell said she understood she would have to consult 
either the Orlando, Florida Police Department or the Orange County 
Sheriff's Office for any personal protection.

On June 13, 1968, Sergeant George Pegues, Orlando Police 
Department, Orlando, Florida, was advised of the above information 
furnished on that date by Mrs. Ezzell. It was also furnished to 
Deputy Sheriff Otis Mosley, Orange County Sheriff's Office, Orlando, 
Florida, on the same date who said he had Ezzell’s presence verified 
at the motel but the management said they could not locate any 
bell boy who had encountered Ezzell with a gun. They did locate one 
who had served him ice but he denied Ezzell had confronted him 
with a gun.

This document contains neither recommendations nor con- 
elusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 
to your agency; it and its contents are not to be .distributed 
outside your agency.



In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Tampa, Florida 
July 19, 1968

PERNELL EZZELL

Reference is made to memorandum dated June 11, 1968, 
captioned as above.

On July 18, 1968, Mr. Emory Dowling, Sr., Owner, Perdue 
Radio, Television and Appliances, Incorporated, 2425 East Colonial 
Drive, Orlando, Florida, advised that the captioned individual had 
returned to Orlando, Florida. He had taken him back on his job 
as a technician.

On June 13, 1968, Mrs. Fay Ezzell, 636 22nd Street, Orlando, 
Florida, advised that her husband had returned to Orlando, Florida, 
and she had seen him at the Holiday Inn located on South Orange 
Blossom Trail, Orlando, Florida. She said he had a gun and he had 
frightened a bell boy with it when he came to the room with ice. 
Allegedly her husband was drinking.

Mrs. Fay Ezzell said that her husband had not mentioned 
being connected with any conspiracy or plot to shoot Dr. Martin 
Luther King and Senator Robert Kennedy, but she was fearful of 
him in his condition.

Mrs. Ezzell said she understood she would have to consult 
either the Orlando, Florida Police Department or the Orange County 
Sheriff's Office for any personal protection.

On June 13, 1968, Sergeant George Pegues, Orlando Police 
Department, Orlando, Florida, was advised of the above information 
furnished on that date by Mrs. Ezzell. It was also furnished to 
Deputy Sheriff Otis Mosley, Orange County Sheriff’s Office, Orlando, 
Florida, on the same date who said he had Ezzell’s presence verified 
at the motel but the management said they could not locate any 
bell boy who had encountered Ezzell with a gun. They did locate one 
who had served him ice but he denied Ezzell had confronted him 
with a gun.

This document contains neither recommendations nor con­
clusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 
to your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency.



UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

In Reply, Please Refer to
File No.

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Tampa, Florida 
July 19, 1968

PERNELL EZZELL

Reference is made to memorandum dated June 11, 1968, 
captioned as above.

On July 18, 1968, Mr. Emory Dowling, Sr., Owner, Perdue 
Radio, Television and Appliances, Incorporated, 2425 East Colonial 
Drive, Orlando, Florida, advised that the captioned individual had 
returned to Orlando, Florida. He had taken him back on his job 
as a technician.

On June 13, 1968, Mrs. Fay Ezzell, 636 22nd Street, Orlando, 
Florida, advised that her husband had returned to Orlando, Florida, 
and she had seen him at the Holiday Inn located on South Orange 
Blossom Trail, Orlando, Florida. She said he had a gun and he had 
frightened a bell boy with it when he came to the room with ice. 
Allegedly her husband was drinking.

Mrs. Fay Ezzell said that her husband had not mentioned 
being connected with any conspiracy or plot to shoot Dr. Martin 
Luther King and Senator Robert Kennedy, but she was fearful of 
him in his condition.

Mrs. Ezzell said she understood ?he would have to consult 
either the Orlando, Florida Police Department or the Orange County 
Sheriff's Office for any personal protection.

On June 13, 1968, Sergeant George Pegues, Orlando Police 
Department, Orlando, Florida, was advised of the above information 
furnished on that date by Mrs. Ezzell. It was also furnished to 
Deputy Sheriff Otis Mosley, Orange County Sheriff's Office, Orlando, 
Florida, on the same date who said he had Ezzell’s presence verified 
at the motel but the management said they could not locate any 
bell boy who had encountered Ezzell with a gun. They did locate one 
who had served him ice but he denied Ezzell had confronted him 
with a gun.

This document contains neither recommendations nor con­
clusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned 
to your agency; it and its contents are not to be distributed 
outside your agency.



FD-36 (Rov. S-22/,34)

k

< r

Transmit the following in

Via

F B I

airtel

TO:

FROM

SUBJE<

Date: July 19, 1968

(Type in plaintext or code)

(Priority)

DIRECTOR, FBI (62-587)

SAC,NEW HAVEN (62-2477)

KENSALT

Re Bureau airtel to New Haven 7/10/68

Records of the Hartford Police Department, Hartford, 
Connecticut, as searched on July 16, 1968, reflect that
AD 
on 
recor

Age

EAU of 51 Congress_.Stre.et, Hartford, was born 
following! arrestand has the

Date Charge Disposition

9/3/64
9/28/64 
12/15/65 
4/18/66

With the 
notation

28
28
29
30

record of

Intoxication

ft

10 days, 
tf • ff

30

execution suspended

I!

Breach of Peace Nolle

"Mental outpatient
the last arrest there appeared the

The records of the Hartford Credit Rating Bureau contained 
no information concerning BUTEAU as of July 16, 1968.

Bureau
1 - Los 
1 - New 
ERW/kbb 
(5)

Angeles 
Haven

(info)

n 2

v

Approved:
Special Agent in Charge

Wict
T ■ ’’

So JUL 1968

5 ^J? Hr

Sent M Per



NH 62-2477

Post Office Carrier ANTHONY DI NICOLA, Station A, 
Hartford Post Office advised in confidence on 
July 16, 1968, that BUTEAU is unemployed and apparently 
subsists on funds supplied by Connecticut StateuWelfare.

Mrs. JOSEPH LASATA of 47 Congress Street, Hartford, 
advised on July 16, 1968, that Mrs. BUTEAU has resided 
at 51 Congress Street for approximately two years and 
is the mother of four small children. She is apparently 
an alcoholic and has been observed in a highly intoxicated 
condition on many occasions. She appears to be separated 
from her husband, as no man acting in that capacity has been 
observed at her residence. At least one man, however, has 
been observed at the location for extended periods at 
various times. Mrs. LASATA stated that no one in the 
neighborhood, with the exception of a Mrs. SLATER, who 
resides in the same building with Mrs. BUTEAU, has 
anything to do with Mrs. BUTEAU and that therefore nothing 
further is known of her.

In view of the above facts, no further action is being 
taken in this matter, UACB.



July 25, 1968

Airtel

1 - Mr. Schutz

To: SACs, New Haven (62-2477) 
Los Angeles„

From; Director, Fi

KENSALT

ReBuairtel to New Haven 7/10/68 and reply 7/19/68.

In view of the comments attributed to Ada Buteau in 
referenced communications, an immediate attempt should be made 
to locate and interview Buteau in order that the allegations 
may be resolved.

Expedite.

Tolson_________ 
DeLoach_______  
Mohr___________  
Bishop_________  
Casper_________  
Callahan________ 
Conrad —_______
Felt__  
Gale__
Rosen — 
Sullivan 
Tave] _
Trotter - 
Tele. Room 
Ho 
Ga MAIL RO®



SAC, Los Angeles July 26, 1968

Director, FBI (62-587)

1 - Mr. McKinnon

A review of reports pertaining to this investigation 
reveals the following schools and/or employments which cover a 
portion of the subject’s life:

Arrived United States 11/12/57

Schools

Henry W. Longfellow, Pasadena
John Marshall and Eliot Schools, Pasadena 
John Muir High School, Pasadena (graduated) 
Pasadena City College (dismissed-poor grades)

1/57 - 6/57 
9/57 - 6/60 
9/60 - 6/63
6/63 - 5/65

Gordon Bowsher, Chino, California 10/15/65 - 3/31/66
Granga Vista Del Rio Farms 6/ 2/66 - 11/13/66 and

12/1/66 - 12/10/66

Employments

Elite Motor Service, 
Jack Davis Richfield 
Station, Pasadena

Pasadena 3/30/64 - 9/14/64
Service 

9/28/64 - 6/7/65

Organic Health Store . < r nro TK 9/67 - 3/68

All periods of tire subject’s adult life since his
graduation from high school in 5/65 should be account-giV^y B , _ 
if possible. The periods 6/65 - 10/65, 4/66 - 6/66 and 
1/67 - 9/67 are not specifically accounted for insofar6a$j[_ 26 1968 
employments or attendance at schools are concerned.

Submit to the Bureau in a form suitable for dissemination
a chronological account similar to the above that will account for 
the subject's life after his graduation from high school. It is 
acknowledged that on specific days the subject was seen by physi-

Tolson 
DeLoach _
Mohr-------- 
Bishop 
Casper'----- 
Callahan — 
Conrad
Felt_____
Gale--------
Rosen ____ 
Sullivan — 
Tavel ____  
Trotter___  
Tele. Room
Holmes___
GanB£ C^

cians in connection with his claim for compensation with regard to 
his injuries sustained when he fell from a horse. However,, it is 
desired that the time be accounted for even when unemployed, 
including those days when he may have seen a physician for a short 
period. If necessary, conduct additional interviews in order that 
your communication will account for the subject’s adult life.

TELETYPE UNIT



FD-36 (Rev. 5-22-64)

F B I

Date: 7/22/68

Transmit the following in

AIRTEL

(Type in plaintext or code)

AIR MAIL
(Priority)

DIRECTOR, FBI (62-58?)

FROM SACCOS ANGELES (56-156)

SUBJEC KENSALT

Reference Bureau Airtel to Los Angeles, 7/5/68, 
and letter from Mr. AGUSTINE V. CHAVEZ.

CHAVEZ interviewed Coachella, California, and
advised that had no firsthand knowledge of killing of 
Senator KENNEDY. CHAVEZ advised had predicted that 
President JOHN F. KENNEDY, MARTIN LUTHER KING, and 
Senator ROBERT F. KENNEDY would be killed before it 
happened and had told a friend about his predictions. 
CHAVEZ advised that God had revealed this to him, and 
this was "God’s prediction and not just his." CHAVEZ 
stated that when he made the prediction, he did not know 
who would do the killing and has no other information 
concerning the death of Senator KENNEDY. No further 
investigation will be conducted on this matter by the 
Los Angeles office.

(^- Bureau
1 - Los Angeles 
AOR/eb

4 ^\s^

Approved: ----------------------- 1____________ Sent M Per 
Special Agent in Charge

79 AUG 1-1968

17 JUL 24 1968



JUL 191968

Mr.
Mr.
Mr.

D<'Lnach...W 
Mohr__ ___  
Bishop____

Mr. Casper..

ENCIPHERED
Callaj)an___
Co d____

F 
G

Mr.
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr.

®!

WASH DC — 5—

4-27PM URGENT 7-19-68 NJZ

TO DIRECTOR (62-587) PLAINTEXT

FROM LOS ANGELES (56-15 2

^i9^^T^^ O^ JSw'r*&

WfttSfttT -^SUMMARY

Mr. Trotter_____ 
Tele. Room_____ _ 
Miss Holmes_____ 
Miss Gandy_____

PROSECUTION OF SIRHAN BISHARA SIRHAN

SIRHAN APPEARED TODAY IN DEPARTMENT ONE HUNDRED, LOS

ANGELES COUNTY SUPERIOR COURT BEFORE SUPERIOR COURT JUDGE 

RICHARD SCHAUER. HE WAS REPRESENTED BY HIS ATTORNEY RUSSELL

E. PARSONS. LOS ANGELES COUNTY WAS REPRESENTED BY 

DISTRICT ATTORNEY EVELLE J. YOUNGER AND CHIEF ASSISTANT

DISTRICT ATTORNEY LYNN COMPTON NS REQUESTED AND WAS

GRANTED AN# EXTENSION FOR PURPOSES^ ENTERING

BEHALF OF SIRHAN UNTIL NINE
4WSF

A.M. #W« TWO NEXT. THIS

MOTION WAS BASED ON FACT HE

COMPLETE PSYCHIATRIC REPORT

HAS NOT YET RECEIVED

FROM THE TWO PSYCHIATRISTS

4 ^ 26 196q

APPOINTED BY THE COURT TO EXAMINE SIRHAN. -NO "

AND PAGE ONE
Dele"^ Copy Sent 
by 1'^ 
Por ?Q

51 AUG-5 iggf



PAGE TWO

LA 56-156 

OBJECTION TO HIS MOTION MADE BY THE DISTRICT ATTORNEY. 

IN ADDITION PARSONS REQUESTED AND PERMISSION WAS/GRANTED 

FOR DR. RODERICK RICHARDS, A PSYCHOLOGIST TO CONTINUE FURTHER 
C.D 

EXAMINATION OF SIRHAN AND DR. EDWARD DAVIS TO DBNTINUE 
ENCEPHLOGRAPH. C©^^ W A^^^ 

iadtre-fR 
DISTRICT ATTORNEY YfWfH^f^ SUBMITTED TO THE COURT AND 

DEFENSE ATTORNEY A NOTICE OF MOTION WHICH HE INTENDS TO

MAKE ON AUGUST TWO NEXT TO VACATE OR MODIFY THE PREVIOUS COURT 

ADMONITION AGAINST DISCUSSING THIS CASE WITH NEWS MEDIA AND 

OTHER UNAUTHORIZED INDIVIDUALS.

POLICE SHOW-UP FOR SMISJ^WS------
Loe Rmlti Polite. Dc.p»r [ tme

CAPTAIN HUGH'fleSSBF, b*PB-, WHO HEADS THE SPECIAL UNIT 

INVESTIGATING THIS MATTER, ADVISED THAfARRANGEMENTS HAD 

PREVIOUSLY BEEN MADE FOR THE SIRHAN BROTHERS TO APPEAR IN 

A POLICE SPONSORED SHOW-UP, JULY TWELVE LAST. RUSSELL 

PARSONS, ATTORNEY REPRESENTING SIRHAN SIRHAN, ADVISED BROTHERS 

AGAINST APPEARING IN SHOW-UP ON THAT DATE. SUBSEQUENT "OFFICIAL 

DEMAND" WAS MADE ON PARSONS WHO AGREED TO RECONSIDER MATTER. 

BROWN ADVISED IT IS INTENTION OF LAPD TO FURTHER PURSUE 
THIS INVESTIGATI^ASPECT. BUREAU WILL BE ADVISED CONCERNING 

OUTCOME!® SHOW-UP. 

END PAGE TWO



4..- W—V

PAGE THREE

LA 56-156 .

RE... JOHtTFAHEY

THE BUREAU HAS BEEN PREVIOUSLY ADVISED RE INFORMATION 

FURNISHED BY FAHEY CONCERNING HIS ACTIVITIES AT AMBASSADOR 

HOTEL JUNE FOUR LAST. CAPTAIN HUGH BROWN, LAPD, ADVISED HIS 

DEPARTMENT DOES NOT ANTICIPATE FURTHER CONTACT WITH FAHEY 

SINCE THEY CONSIDER HIM UNRELIABLE. FAHEY FIRST CAME TO 
LAPD ATTENTION WHEN INTRODUCED BY ONE FERNANDO^FAURA , REPORTER 

FOR "CITIZENS NEWS" IN HOLLYWOOD. FAURA ALSO REPORTER FOR SAN

FERNANDO VALLEY NEWSPAPER AND DOES FREE LANCE WORK FOR *LIFE* 

AND "TIME, INC.". FAURA ACCORDING TO BROWN HAS CONTINUOUSLY

ATTEMPTED TO INTRODUCE OTHER INDIVIDUALS TO LAPD WHOM HE

ALLEGES HAVE KNOWLEDGE OF KENNEDY ASSASSINATION. THESE

INDIVIDUALS INTERVIEWED BY LAPD AND PROVEN TO HAVE NO KNOWLEDGE

OF SHOOTING
45 .T*’

CAPTAIN BROWN ADVISED LAPD HAS NO INTENTIONS TO SUBJECT

FAHEY TO POLYGRAPH EXAMINATION AS HE IS CONSIDERED TO bC COM^

PLETELY UNRELIABLE./

END

JDR

FBI WASH DC

I



' July 20, 1368 “ ‘
GENERAL INVESTIGATE DIVISION

Attached pertains to court action- taken 
against Sirhan B. Sir han, accused killer of 
Senator Kennedy. .

The Los Angeles Police Department is 
attempting to have Sirhan’s brothers appear 
at a show-up so that personnel employed at 
the gun shop where Sirhan purchased the 
ammunition used in the gun to kill Senator 
Kennedy can personally observe them.

John Fahey claimed that the day before the 
assassination he met a foreign woman at the 
Ambassador Hotel who alleged knowledge of 
a plot to kill Senator Kennedy. None of 
Fahey’s claims can be verified.

RIS: erg



FD-36 (Rev. 5-22-64)
Mr. T' kun_____ J
Mr. 1) ./oach___ I
Mr. Mohr

F B I

Date: 7/23/68

Transmit the following in---------------------------------------------------------
(Type in plaintext or code)

Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr.

E .Li: p_____  
Casper_____  
Gahanan__ _
Conrad____
Felt________  
GaIj-ZZI . .
Rosen___  
Sullivan___
Tavel______
Trotter

Via AIRTEL_____________________________________________
(Priority)

Tele. Room_____
Miss Holmes____
Miss Gandy_____

TO: DIRECTOR, FBI

FROM: SAC, WFO (173-135) (P)

'TooTlA)

ReWFOairtel to Bureau and LA dated 6/7/68 
concerning various individuals with surname SIRHAN.

SA KjgNEj^^ HASER determined on 7/22/68 
that passport was issued at Wasl^^^^^_D.C.
on 7/19/68 to one GHALIB AID^IRHAN, horn^^^Hat 

Taybeh, Palestine for proposed three weeks travel to 
Israel to visit~hls parents, with departure planned, 
for about 8/2/68 by air. This passport is valid for 
three’years for all countries except Cuba, Mainland 
China, North Korea and North Vietnam.

His permanent address is 6251 Kenilworth, 
Dearborn, Michigan. ‘ "

Examination of this passport file revea 
above individual is son of AID SALIM^IRHAN, born 
residing 19 65 at_ 17 325 Sprenger..g tr.eer,._East„Detroit, 
Michigan and one of the individuals mentioned in re 
air tel'." b>^ /,, ^ ?z- ;

@- Bureau
2 - Los Angeles (AM)
1 - Detroit
1 - WFO

KJH:ajp 
(7) c c . Bishop.

(Info) (AM)
JUL 26 1968

Sent M Per-------------------------

57 AUG2 -»



WFO 173-135

VJO does not know what relationship, if any, 
GHALIB is to SIRHAN BASHARA SIRHAN of captioned case, 
but is calling his case th.attention of Bureau in case 
he is related, particularly since this concerns an 
Arab named SIRHAN who plans to visit Israel at this 
time. . ■

Info copy hereof to Detroit covering GHALIB'S 
address. .No further.action being taken by WFO.



$ M ^ - *

WASHDC--6

Mr. Trotter. , 
Tele. Room_____  
M • H Imes. 
Miss Gandy

/PLAINTEXT/

5P

Conrad_____ 
Felt 
Gale 
Ros 
Sulliv 
Ta

Mr. Tolson___
Mr. DeLoach
Mr. Mohr_______
Mr. Bishop_____  
Mr. Casper_.___  
Mr. Callahan.___ _

VIA TELETYPE
LjJUL241968

ENCIPHERED

5 7:41PM URGENT 7-24-68 REF..

FROM LOS ANGELES (56-156)

( KENSALT -/SUMMARY,.

LOS ANGELES PEACE AND FREEDOM PARTY MEETING.

RE; LA'TEC JUNE TWENTY FOUR LAST RE MAY TWENTY FIRST

LAST bs feliz Peace and freedom party clfpfp) meeting'at

H'

THREE EIGHT ZERO ZERO AMESBURY, LA.

LFPFP MEMBER GERALD LIGHT^GOLDSTEIN, SIX FOUR NINE A 

HAWTHO R N E , J GLENDALE , CAL IFO R NIA. AND JOS^DUARTE ASSOCIATE \ 

FRANK^UTIERREZ, FOUR EIGHT ONE ZERO OAKWOOD AVENUE, LOS

JL“£&^ ACKNOWLEDGED ATTENDING c^J}gED^t JTJ2^
MEETING , AND, AFTER VIEWING SIRHAN’S PHO^TOsJ ADVISED DID^ **—

NOT OBSERVE ANYONE ATTENDING THIS MEETING WHO RESEMBLED JUL 26 1968 

THESE PHOTOS. GUTIERREZ NOTED HE OBSERVED YOUTHFUL, DA^K* —

COMPLECTED, TEE SHIRTED, WHITE MALE INDIVIDUAL WHO ENGAGED

#

Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr; 
Mr.

END PAGE ONE



PAGE THREE 

LA 56-156

SIRHAN PHOTOS AT MEETING, AND COULD NOT RECALL ANYONE ELSE 

WHO ACTUALLY CONFRONTED AND ARGUED WITH UNKNOWN CUBAN.

ALI KHAN BOUCNAND INTERVIEWED AND ADVISED HE ACCOMPANIED 

ROOMMATE, REZA JALALIPOUR, AND ONE MOHAMMAD VAFAIE TO ABOVE 

MEETING FOR PURPOSE OF OBTAINING SPEAKERS FOR SOCIAL CLUB 
KNOWN AS "IRANIAN STUDENTS". THREE OTWR "IRANIAN STUDENTS" 

CLUB MEMBERS ALSO ATTENDED MEETING, ARRIVING BY SEPARATE 

TRANSPORTATION. BOUCNAND RECALLED THAT JALALIPOUR ENGAGED 

IN LOUD AND SOMETIMES HEATED ARGUMENT WITH (FNU) DUARTE, 

A CUBAN WHO SPOKE TOWARDS END OF MEETING. BOUCNAND DOES NOT 

RECALL COMMENTS MADE BY JALALIPOUR OR DUARTE, BUT NOTED 

ARGUMENT INVOLVED A FACE TO FACE CONFRONTATION. BOUCNAND 

VOLUNTEERED THAT JALALIPOUR SPEAKS WITH HEAVY FOREIGN ACCENT 

AND CLOSELY RESEMBLES NEWS MEDIA PHOTOS OF SIRHAN. BOUCNAND 

RECALLS THAT FOLLOWING PUBLICATION OF THESE PHOTOS, HE 

TOLD JALALIPOUR IN JEST TO STAY INSIDE OR HE WOULD BE MISTAKEN 

FOR SIRHAN. BOUCNAND SHOWN ADDITIONAL PHOTOS OF SIRHAN, AND 

HE DID NOT OBSERVE ANYONE AT MEETING RESEMBLING THIS INDIVIDUAL 

END PAGE THREE



PAGE TWO

LA 56-156

IN HEATED ARGUMENT WITH JOSE DUARTE BUT IS CERTAIN THIS 

INDIVIDUAL NOT IDENTICAL WITH SIRHAN PHOTOS.

LFPFP CHU RMAN RON SCHNEIDERS, NINE SIX NINE AND ONE 

HALF MANZANITA, LOS ANGELES , RECONTACTED LOS ANGELES OFFICE/ 

TO ADVISE HE JUST LOCATED REGISTER REFLECTING SIGNED NAMES 

AND ADDRESSES OF THREE PERSONS OF POSSIBLE ARAB EXTRACTION 

WHO ATTENDED ABOVE MEETING, NAMELY ALI KHAN^OUCNAND , TWO 

ONE ONE NINE NORTH BEACHWOOD, LOS ANGELES .JOHAMMA Afa IE , 
—-~-~=—==^-===========^-^=^==^  ̂ ” ll &/}&/& '

FOUR ZERO THREE THREE SUNSET DRIVE, LOS ANOTEST'AND „ 
^.^^^^^^^ ^ __^----^2^=r^^^^

VANIK^ALMASIZADHE , SIX THREE ONE EAST WINDSOR , GLENDALE^ 

CALIFORNIA.
— W ^"U XOr n n&c^TT^Tgg- *-’ -

VANIK SALMASIZADHE INTERVIEWED AND ADVISED HE ATTENDED

ABOVE MEETING AS PART OF GROUP OF FOLLOWING INDIVIDUALS OR-XX OF 

IRANIAN EXTRACTION: DR. PARVI^TAHERPOUR , ALI KHAN BOUCNAND, 

REZA''JALALIPOUR , LFPFP MEMBER SIROUS^ARAMI , AND ONE UNKNOWN 

INDIVIDUAL. ACCORDING TO SALMASIZADHE, JALALIPOUR CONFRONTED

AND ENGAGED IN LOUD ARGUMENT WITH UNKNOWN CUBAN INDIVIDUAL WHO 

SPOKE TOWARDS END OF MEETING. AFTER VIEWING SIRHAN PHOTOS, 

SALMASIZADHE NOTED THAT JALALIPOUR CLOSELY RESEMBLES THESE 

PHOTOS. SALMASIZADHE DID NOT OBSERVE ANYONE ELSE RESEMBLING

END PAGE TWO



PAGE FOUR

LA 56-156

REZA^LALIPOUR INTERVIEWED AND ADVISED HE IS ALIEN 

BORN MARCH SIX THIRTY EIGHT^J^IRA!^, FIVE FEET SIX INCHES, 

ONE FORTY POUNDS, BROWN EYES, BLACK HAIR, DARK COMPLECTED, 

AND CURRENT SECOND YEAR STUDENT AT VALLEY JUNIOR COLLEGE, 

VAN NUYS, CALIFORNIA. IT WAS NOTED JALALIPOUR SPOKE WITH 

FOREIGN ACCENT AND BEARS PHYSICAL RESEMBLANCE TO SIRHAN. 

JALALIPOUR ACKNOWLEDGED ATTENDANCE AT ABOVE MEETING WITH 

FIVE OTHER INDIVIDUALS OF IRANIAN EXTRACTION. JALALIPOUR 

FURTHER ACKNOWLEDGED ARGUING WITH UNKNOWN CUBAN INDIVIDUAL ' 

WHO SPOKE TOWARD END OF MEETING, AND, ALTHOUGH ARGUMENT 

BECAME QUITE LOUD, AT NO TIME DID ANY SCUFFLE TAKE PLACE. 

JALALIPOUR RECALLS CUBAN, AT ONENHOINT, ASKED HIM WHERE HE 

WAS FROM, AND HE REPLIED EITHER THAT HE WAS A PERSIAN OR AN 

ARAB. JALALIPOUR FURTHER RECALLS ASKING UNKNOWN CUBAN WHY 

HE LEFT CUBA. JALALIPOUR DOES NOT RECALL FURTHER STATEMENTS 

TO CUBAN, BUT FEELS WERE CRITICAL OF THIS INDIVIDUAL. 

JALALIPOUR WAS SHOWN SIRHAN PHOTOS AND ADVISED HE DID NOT 

OBSERVE ANYONE AT MEETING RESEMBLING SAME. 

END PAGE FOUR



PAGE FIVE

LA 56-156

OF
PROSECUTION HK SIRHAN BISHARA SIRHAN.
LOCAL^EWS MEDIA PARTICULARLY AN ARTICLE BY STAFF 

WRITER J. ROBERT SMITH, PASADENA STAR NEWS, IN THIS 

NEWSPAPER ON JULY TWENTY THREE LAST CARRIED SPECULATIVE STORY 

THAT SIRHAN BISHARA SIRHAN AS A RESULT OF AN ACCIDENT IN A 

FALL FROM A HORSE MIGHT ENTER A PLEA OF INSANITY TO CHARGE OF 

SHOOTING ROBERT F. KENNEDY.

AS PREVIOUSLY REPORTED TO THE BUREAU IN SUMMARY TELETYPE 

OF JULY NINETEEN LAST, FURTHER HEARING ON THIS MATTER HAS 

BEEN POSTPONED UNTIL AUGUST TWO NEXT. REPRESENTATIVE'S OF 

BOTH SIRHAN*S ATTORNEY RUSSELL E. PARSONS AND THE LOS ANGELES 

COUNTY DISTRICT ATTORNEY’S OFFICE HAVE ADVISED NEWS MEDIA THAT 

NO DECISION HAS BEEN REACHED AS TO WHAT PLEA SIRHAN WILL MAKE 

IN THIS MATTER.

END

XJDR 
FBI WASH DC



FD-36 (Rev .5-22^84)

Transmit the following in

AIRTELVia

TO

FROM

.^KENSALT

Date: 7/23/60

DIRECTOR, FBI (02-587)’

the following

interview

Probation Off,

Denver airtel to Bureau 
FD 302 dated 6/17/68 re 
of EDWARD HUGH POLE.

(Type in plaintext or code)

AIR MAIL
(Priority)

JAMES RIDDLE HOFFAS

Sent ...

ROBERT WALKER,

V P = r

ALLEGATIONS BY EDWARD HUGH POLE CONCERNING

Re New Orleans airtel to Bureau 7/19/68

Enclosed for New Orleans are

St. Louis airtel to Bureau 6/24/68. 
Investigative insert re interview of

Youngstown., Ohio.
Philadelphia, airtel to Bureau 6/2p/68 
FD 302 dated 7/1/68 re interview of 
HOWARD W. WYNN, Correctional Officer, 
Lewisberg Penitentiary.
FD 302 dated 7/1/68 re interview of 
HOWARD TWINNING, Clerk, Records Off4- 
U. S. Penitentiary, Lewisberg

37- Bureau
z - New Orleans (173-99^) (Encs. 7
2 - Los Angeles

AOR/dmr 
(?)

JUL 25 1968

Approved: _£2t_____________________  
ecial Agent in Charge



। • ’’tsjDa

!___________________________________ ______________________ n: nniwollol edi Ji
LA. 56-j156 ‘' ^ -’ !x',Ua>v' lC ^rc^

! These serials reflect full background information
•concerning“this matter.’

Nev; 
investigation 
for inclusion

Orleans is requested to report results of 
on stencil or submit 22 copies of FD 302 
in Los Angeles report.

' - 2 -



SUMMARY FROM PORTUGUESE
( /^^^^^ _/
V^~--The-communication is addressed to the "Federal Bureau 

of Investigation, Department of New York, FBI, United States of 
America."

The postmark is dated July 15, 1968, the place where 
it was affixed is illegible.

The communication bears no return address and appears 
to be unsigned.

It consists of a four-page pencil-written letter on
paper taken from a notebook, with the date clipped from a news­
paper arid pasted at the beginning of the letter. The date is 
"Campos (Rio de Janeiro), July 7, 1968.

The letter is addressed to the "Directors and Inspec­
tors of the FBI, New York, U.S.A."

The text is captioned "Report on the Assassination of 
Senator B. Kennedy."

It is written in very ungrammatical Portuguese and in 
telegraphic style. I

The writer claims to be a "Special Reporter" sent to
Los Angeles to cover the story for a newspaper or an organization. 
He spent 13 days in Los Angeles and 5 days in New York, where he 
obtained the following results. Rpp _ ^C3^/

^ ^ dS ^ /^

In the first report, he speaks of Senator Kennedy's
efforts to bring peace to the world and mentions the fact that 
two famous lawyers have been retained to defend a Jordanian 
accused of assassinating Senator Kennedy. According to the 
writer, the Director of the F.B.I. expressed dismay at the 
thought that the two famous lawyers might get the accused "off 
the hook" and said that getting to the bottom of the case is 
like looking for something at the bottom of the seav rTffi.UHTg'ht
on a rainy day.

$ JUL 29 1968
lh the subsequent report, the writer mentions a woman,

about 30 years old, who speaks three languages, Whonr he inteTviewed 
"through an interpreter." Apparently, she was one of the sources 
of the information he sets out in his reports. y



It should be noted that most of the material is dis­
connected and written in an almost illegible scrawl.

2



• SUMMARY FROM PORTUGUESE

*7

The communication is addressed to the ’’Federal Bureau 
of Investigation, Department of New York, FBI, United States of 

• America.” ’ ' ’ . ' ' •

The postmark is dated July 15, 1968, the place where 
it was affixed is illegible. ..

The communication bears nd return address and appears 
to be unsigned.

It consists of a four-page pencil-written letter on 
paper taken from a notebook, with the date clipped from a news­
paper and pasted at the beginning of the letter. The date is 
’’Campos (Rio de Janeiro), July 7, 1968.

' The letter is addressed to the ’’Directors and Inspec­
tors of the FBI, New York, U.S.A."

The text is captioned "Report on the Assassination of 
Senator B. Kennedy."

It is written in very ungrammatical Portuguese and in 
telegraphic style.

The writer claims to be a "Special Reporter" sent to 
Dos Angeles to cover the story for a newspaper or an organization. 
He spent 13 days in Los Angeles and 5 days in New York, where he 
obtained the following results. ~

In the first report, he speaks of Senator Kennedy’s 
efforts to bring peace to the world and mentions the fact that 
two famous lawyers have been retained to defend a Jordanian 
accused of assassinating Senator Kennedy. According to thd 
writer, the Director of the F.B.I. expressed dismay at the 
thought that the two famous lawyers might get the accused "off 
the hook" and said that getting to the bottom of the case is 
like lookingxfor something at the bottom of the sea, at midnight 
on a rainy day. .

In the subsequent report, the writer mentions a woman, 
about 30 years old, who speaks three languages, whom he interviewed 
"through ah interpreter." Apparently, she was one of the sources 
of the information he sets out in his reports.



It should be noted that most of the material is dis 
connected and written in an almost illegible scrawl.
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SUMMARY FROM PORTUGUESE

The communication is addressed to the ’’Federal Bureau 
of Investigation, Department of New York, FBI, United States of 
America.”

The postmark is dated July 15, 1968, the place where 
it was affixed is illegible.

The communication bears no return address and appears 
to be unsigned.

It consists of a four-page pencil-written letter on 
paper taken from a notebook, with the date clipped from a news­
paper and pasted at the beginning of the letter. The date is 
"Campos (Rio de Janeiro), July 7, 1968.

The letter is addressed to the "Directors and Inspec­
tors of the FBI, New York, U.S.A."

The text is captioned "Report on the Assassination of 
Senator B. Kennedy.”

It is written in very ungrammatical Portuguese and in 
telegraphic style.

The writer claims to be a "Special Reporter" sent to 
Los Angeles to cover the story for a newspaper or an organization. 
He spent 13 days in Los Angeles and 5 days in New York, where he 
obtained the following results.

In the first report, he speaks of Senator Kennedy’s 
efforts to bring peace to the world and mentions the fact that 
two famous lawyers have been retained to defend a Jordanian 
accused of assassinating Senator Kennedy. According to the 
writer, the Director of the F.B.I. expressed dismay at the 
thought that the two famous lawyers might get the accused "off 
the hook" and said that getting to the bottom of the case is 
like looking for something at the bottom of the sea, at midnight 
on a rainy day.

In the subsequent report, the writer mentions a woman, 
about 30 years old, who speaks three languages, whom he interviewed 
"through an interpreter," Apparently, she was one of the sources 
of the information he sets out in his reports.



It should be noted that most of the material is dis­
connected and written in an almost illegible scrawl.



SUMMARY FROM PORTUGUESE

The communication is addressed to the "Federal Bureau 
of Investigation, Department of New York, FBI, United States of 
America*"

The postmark is dated July 15, 1968, the place where 
it was affixed is illegiblei--^

The communication bears no return address and appears 
to be unsigned.

It consists of a four-page pencil-written letter on 
paper taken from a notebook, with the date clipped from a news­
paper and pasted at the beginning of the letter. The date is 
"Campos (Rio de Janeiro), July 7, 1968.

The letter is addressed to the "Directors and Inspec­
tors of the FBI, New York, U.S.A."

The text is captioned "Report on the Assassination of 
Senator B. Kennedy."

It is written in very ungrammatical Portuguese and in 
telegraphic style.

The writer claims to be a "Special Reporter" sent to 
Los Angeles to cover the story for a newspaper or an organization. 
He spent 13 days in Los Angeles and 5 days in New York, where he 
obtained the following results.

In the first report, he speaks of Senator Kennedy's 
efforts to bring peace to the world and mentions the fact that 
two famous lawyers have been retained to defend a Jordanian 
accused of assassinating Senator Kennedy. According to the 
writer, the Director of the F.B.X. expressed dismay at the 
thought that the two famous lawyers might get the accused "off 
the hook" and said that getting to the bottom of the case is 
like looking for something at the bottom of the sea, at midnight 
on a rainy day.

In the subsequent report, the writer mentions a woman, 
about 30 years old, who speaks three languages, whom he interviewed 
"through an interpreter." Apparently, she was one of the sources 
of the information he sets out in his reports.

TRANSLATED BY: 
RAFFAELE A. VACCARIjcjs
July 19, 1968



Xt should be noted that most of the material is dis 
connected and written in an almost illegible scrawl.
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